
Fjordbakkeskolens Skolebestyrelse                     

 

Fælles bestyrelsesmødet den 27/9 2022 kl. 19.00-21.00: møde  
Skærbæk – hovedindgang – op ad trappe og til højre 

Medlemmer af skolebestyrelsen: 
Elever: Alfred 9.a, Tone 7.x 
Forældre: Karina Bukh, Mette Adriansen, Lise Strøm Jensen, Peter Bay Rasmussen, Karin Jeppesen, 
Casper Vig Frederiksen, Anja Schrøder Trelle 
Personale: Carsten Bonde, Brian Alsløw 
Ledelse: Jens Bay, Poul Jacobsen 
Ekstra i dag: Palle Dahl – Børne skoleudvalget 
Ordstyrer: Casper Vig Frederiksen  

Fraværende:  

0. Godkendelse af referat og dagsorden.  

 

1.       Efterretningspunkt  
          Nyt fra eleverne: De nye elevrepræsentanter præsenterer sig selv og refererer fra første 
elevrådsmøde. Alfred formand, Tone næstformand. Har snakket med indskolingen. Har afholdt 
valg.  
          Nyt fra medarbejderne: Status ARLA automat . Kontakt til firma, som kan lave kortbetaling på 
automaten. Kommunen skal dog godkende firmaet inden endelig afgørelse. 
          Nyt fra formanden: De fleste deltog på kursus for nye skolebestyrelse. Fællesrådsmøde på 
torsdag. 
          Nyt fra ledelsen: 
- Budget og økonomi – herunder opbremsning 2022. Skal hjælpe med at overholde kommunens 

serviceloft. Skolen ansætter ikke vakante stillinger og holder igen på driftskontoen.  
- Personalets dag 5. oktober – hjælp til ”gratis idéer” -  
- AULA hjemmeside – vi er gået i gang. Mie Neumann er i fuld gang. 
- Skolemad aktuelt – Der kommer ikke mad foreløbigt. Daginstitutionen har ikke ressourcerne til 

det. 
- Øvrigt. Ny ferieplan på Fredericia Kommunes hjemmeside - - 7 ugers elevsommerferie i 2023. 
- Mobilsnak fra eleverne – mange vil gerne have den tilbage. Mange har det også som princip at 

de skal have mobilen selv. Det har været værdifuldt at undvære mobilen, så er eleverne mere 
sammen i et fællesskab. Udskolingen vil afgøre, hvordan ordningen bliver i den næste periode. 

2. Skoleårets fokusområder (oplæg og drøftelse) 
Jens Bay præsenterer Fjordbakkeskolens fokusområder, indsatser og pejlinger for skoleåret 2022-
2023 – med mulighed for drøftelse og input. 
Gennemgang af Jens. 
Drøftelse: 
Den attraktive arbejdsplads er meget vigtig – kunne ønske at der kunne ansættes ved jobledighed, 
så medarbejderne ikke sættes under unødigt pres. Ønsker mulighed for at personalet også kan få 
mulighed for at få kompetenceudvikling.  
SB ønsker at kommunikations-politikken til forældrene på især Aula genopfriskes for personalet. 
SB ønsker at disciplinen bliver endnu større – mødt af varme voksne. Konsekvensen skal være der. 
Er de voksne rolle-modeller hele tiden? 
Hvordan samarbejder vi endnu bedre sammen forældre og lærere om disciplin og læring? 
Forslag om pilot-projekt om forældresamarbejde til næste år. 
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3. Politikerbesøg (åben drøftelse) 
 
Vi er så heldige at få besøg af kommunalpolitiker Palle Dahl fra Børne-skoleudvalget. På sidste 
møde i skolebestyrelsen aftalte bestyrelsen følgende temaer – ud over hvad Palle har lyst til at 
bidrage med: 
 
- Dine visioner for skoleområdet som politiker 
- Børne-skoleudvalgets konkrete planer for de kommende år 
- Budget 2023 
- Det brede samarbejde omkring elevernes trivsel – skole – familieafdeling – PPR 
- ……og så vil vi da gerne, når vi nu er i Skærbæk, vise lidt rundt 
 
Stikord fra Palles oplæg: 
Palle sidder i tre udvalg – alle med  en eller anden tilknytning til skoleområdet. 
Ønske om at alle børn i dansk og matematik opnår mindst 02. 
Forældrene har også en pligt til at sørge for at gøre børnene skole klar med hensyn til søvn, 
aftensmad etc. 
De unge må ikke være bekymret, når de går i skole – glade børn lærer mest. 
Børn og unge er næsten holdt skadesløs i det nye budget for 2023.  
Taulov Dryport vokser sig stort – der er brug for flere boliger, som kan tilbydes de nye ansatte. 
Skal også kigge ind i infra strukturen i Taulov/Skærbæk området. 
5-10 ukrainske børn forventes til Fjordbakkeskolen. 
Børn med ekstra behov får lidt ekstra ressourcer i det nye budget. 
Børn skal blive i nærmiljøet – ressourcerne skal helst følge med. 
Husk på –  vi skal igennem 2023 – efter det kommer et nyt budget, som Palle ser frem til. Forventer 
at budgettet her ser mere positivt ud. 
Ansvar tilbage til forældrene. 
Der er mange dygtige elever i skolen i dag, og dem får vi brug for i fremtiden. 
251 høringssvar blev gennemlæst og har gjort indtryk på politikerne. 
 
Tak til Palle – dejligt at politikerne kommer på besøg. 

4. Forældremøder – jeres oplevelser (virkelighedsbevidninger) 
Mulighed for at drøfte indtryk fra de netop afviklede forældremøder.  
 
a) Forældremøderne generelt 
b) Forældrenes punkt 
c) Jeres rolle som skolebestyrelsesmedlemmer 
 
Spørgsmål om vi skulle bruge mindre tid på principper – det går lidt hen over forældrene. 
Ønske om at alle siger det samme uanset skolebestyrelsesmedlemmet. Skabelon eller rød tråd. 
Hvad er målet med SB´s deltagelse? 
Skal den røde tråd være konkret – f.eks. vi har været med til at bestemme…. og så nævne de ting, 
som skolebestyrelsen har bestemt det sidste år. 
Forslag om nyhedsbrev fra skolebestyrelsen – eller er det nok med highlights i Nyhedsbrevet? 
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Deeplink – du kan læse mere her….- Er det en ide. 
 
Mobiltelefon i SFO – spørgsmål? Ønskes på næste møde. 
Forældre kan de se elevfravær? Line undersøger det. 
 
 

5. Skolemad (drøftelse og evt. beslutning om fremtidig skolemadsordning) 
Efter udbyderens opsigelse af vores skolemadsordning med virkning fra 1/1 2023 skal 
skolebestyrelsen drøfte, om der skal andre muligheder i spil. 
 
1. januar stopper skolemaden fra nuværende leverandør. 
Skal der arbejdes videre med anden leverandør? 
Et forslag om at udskolingen kunne stå for madordningen – enten ved at lave den selv eller stå for 
udlevering af en madordning. Det vil indebære tab af mange faglige timer for eleverne og skønnes 
derfor ikke, som en mulighed. 
Får eleverne mad nok i skoletiden? Nogle børn overlever på ingenting eller meget lidt som müslibar 
eller lignende. 
Der er pt ingen muligheder for andre leverandører. 
Ønskes på næste møde. 
Skolebestyrelsen kommunikerer på mail inden næste møde om eventuelle muligheder. 
 

6. Opfølgning på skolebestyrelseskursus 13/9 – hvilke opmærksomhedspunkter/temaer skal 
vi hen over skoleåret – eksempler: 

- Overblik over eksisterende og manglende principper 
- Årshjul? 
- Årsberetning 
- Valg af elevrepræsentanter 
- Arbejdsgrupper og udvalg 
- Faste temaer? 
- ???? 
 
Ingen værdi for skolebestyrelsen – vil hellere have brugt tiden på høringssvar eller drøftelser i 
skolebestyrelsen. 
 

 

9. Evt. Tak til eleverne for en rigtig god indsats. 
      

 

Punkter til næste møde: 

Ny skolemadsordning? 

Mobil-politik i SFO? 


